

مسئولية المجلس الوطنى للإعتماد عن أعمال العاملين لديه

يحتفظ القانون المصري للمتضرر من العمل غير المشروع، أن يرجع على المتبوع بالمسئولية المدنية، متى كان هذا العمل صادر من تابعه أثناء تأديته وظيفته أو بسببها.

وقد نظم القانون المدنى المصري مسئولية المتبوع عن تعويض الضرر الذى يصيب الغير بسبب العمل غير المشروع لتابعه، فقد نص فى المادة رقم (163) والمادة رقم (174) من القانون المدنى على:

1. يكون المتبوع مسئول عن الضرر الذى يحدثه تابعه بعمله غير المشروع، متى كان هذا واقعا منه فى حال تأدية وظيفته أو بسببها.

2. وتقوم رابطة التبعية، ولو لم يكن المتبوع حراً فى إختيار تابعه، متى كانت له عليه سلطة فعلية فى رقيبته وتوجيهه.

فالقانون المدنى المصري جعل قوام علاقة المتبوع بالتابع هو ما للمتبوع على التابع من سلطة فعلية فى رقيبته وتوجيهه.

ومن ثم، فإن المجلس الوطنى للإعتماد (بصفته متبوع) يكون مسئول عن أعمال العاملين لديه (بصفته تابعين)، ومسئول عن تعويضها، إن أحدثت ضرراً بالغير، متى وقعت منهم أثناء تأدية وظائفهم المكلفين بها من قبل المجلس أو بسببها، وذلك لما له على العاملين لديه من سلطة فعلية فى رقيبته وتوجيههم.

The liability of EGAC about the acts of his employees

The Egyptian civil code reserve to the injured from illegitimate act the right of resource on the master with civil liability when the act was committed by the follower during performance of his duties or because of them the Egyptian civil code organize the liability of master on compensation of injures that occurred to third party because of illegitimate act of his follower on article (163) and article (174) Egyptian civil code which is:

1. The master is responsible for the injures which occurred by his follower with his illegitimate act when is committed by the follower during performance of his duties or because of them.
2. The consequential relation remains even the master is not free on choosing his followers and when the master has actual authority on guidance and supervision upon the follower.

The Egyptian civil code make the base of the relation between follower and master is the actual authority of master upon follower is his guidance and supervision.

Then EGAC (as master) is responsible for the acts of his employees (as a follower) and also responsible for compensation of injures which harms third parties and if it occurred during performance of the duties assigned to them by EGAC or because of it and this from the actual authority on guidance and supervision of EGAC upon his employees.



الميزانية السنوية للمجلس الوطني للاعتماد
EGAC Annual Balance Sheet

المجلس الوطني للاعتماد Egyptian Accreditation Council موازنة المجلس عن العام المالي 2020/2021 EGAC Budget sheet 2020/2021	
Expenditures	المصروفات
1 Purchase of goods and services	1298489.39
2 Purchase equipment and other assets	7647817.1
3 Other expenses	300000
4 Wages, salaries and bonuses for employees & non-employees (residents – committee members)	11263575.52
Total	20509882.01

الدخل	
1 Income from services performed	7645557.31
2 Other different income	0
3 loan	0
4 Funding from the State Treasury (representing state funded deficits and subsidies)	12864324.7
Total	20509882.01



الميزانية السنوية للمجلس الوطني للاعتماد
EGAC Annual Balance Sheet

المجلس الوطني للاعتماد Egyptian Accreditation Council موازنة المجلس عن العام المالي 2019/2020 EGAC Budget sheet 2019/2020		المصروفات
	Expenses	
1	Purchase of goods and services	1.346.352
2	Purchase equipment and other assets	5.804.109
3	Other expenses	299.000
4	Wages, salaries and bonuses for employees and non-employees (residents - committee members)	10.080.566
	Total	17.530.227

		الدخل
	Income	
1	Income from services performed	9.458.123
2	Other different income	50347
3	Loan	0
4	Funding from the State Treasury (representing state-funded deficits and subsidies)	8.021.757
	Total	17.530.227